

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ **CONTENTS** **СОДЕРЖАНИЕ**

Խմբագրականի փոխարեն. **ԱԵԳՍՄ-Ի 10-ԱՄՅԱ ՈՒՂԻՆ**9

ԻՐԱՎԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, JURISPRUDENCE, ЮРИСПРУДЕНЦИЯ

Արթուր Ղամբարյան. Օրենքով սահմանված կարգով ձեռք բերված ապացույցների օգտագործման արգելքները (հայերեն)12

Artur Ghambaryan. Prohibitions on the Use of Evidence Obtained in Accordance with the Procedure Established by Law (in Armenian)

Артур Гамбарян. Запреты на использование доказательств, полученных в установленном законом порядке (на армянском)

Նազելի Սուքիասյան. Բյուջետային օրենսդրության խախտումների պատասխանատվության իրավական առանձնահատկությունները (հայերեն)25

Nazeli Sukiasyan. Legal Peculiarities of Liability for Violations of Budget Legislation (in Armenian)

Назели Сукиасян. Правовые особенности ответственности за нарушение бюджетного законодательства (на армянском)

Մարիամ Գրիգորյան, Ռոման Բեգլարյան. Արցախում կատարված պատերազմական հանցագործությունների համար միջազգային իրավական պատասխանատվության որոշ հիմնահարցեր (հայերեն)36

Mariam Grigoryan, Roman Beglaryan. Some Issues of International Legal Responsibility for War Crimes Committed in Artsakh (in Armenian)

Мариам Григорян, Роман Бегларян. Некоторые вопросы международно-правовой ответственности за военные преступления, совершенные в Арцахе (на армянском)

Ալեքսանդր Կոչուբաև. Բնական իրավունքի ազդեցությունը հայ իրավաբանական ուսմունքների վրա (հայերեն)49

Alexander Kochubaev. The Influence of Natural Law on Armenian Legal and Political Teachings (in Armenian)

Александр Кочубаев. Влияние естественного права на армянские правовые и политические учения (на армянском)

**ՔԱՂԱՔԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ,
ՍԻԶԱԶԳԱՅԻՆ ՀԱՐԱԲԵՐՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ
POLITICAL SCIENCE, INTERNATIONAL RELATIONS
ПОЛИТОЛОГИЯ, МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ**

Մհեր Շիրինյան. Հավաքական գործակցության մոդելը անվտանգային արտաքին քաղաքականության ձևաչափում. տեսամեթոդական գնահատումներ (հայերեն)60

Mher Shirinyan. The Model of Collective Cooperation in the Format of Foreign Policy Security: Theoretical-Methodological Assessments (in Armenian)

Мгер Ширинян. Модель коллективного сотрудничества в формате внешне-политической безопасности: теоретико-методологические оценки (на армянском)

Մարտին Աղաջանյան. Թվային փոխակերպումը որպես ինտեգրված սոցիալական ծառայությունների արդյունավետության բարձրացման գրավական (անգլերեն)73

Martin Aghajanyan. Digital Transformation as a Driver for Improving the Effectiveness of Integrated Social Services (in English)

Мартин Агаджанян. Цифровая трансформация как гарант повышения эффективности интегрированных социальных услуг (на английском)

Շարեն Ղազարյան. Վրաստան-ՌԴ հարաբերությունների էվոլյուցիան (2003-2008թթ), աշխարհաքաղաքական լարվածության, տնտեսական ճնշումների և ռազմավարական հնարավորությունների SWOT վերլուծություն (անգլերեն)84

Karen Ghazaryan. The Evolution of Georgia-Russia Relations (2003-2008): a SWOT Analysis of Geopolitical Tensions, Economic Pressures and Strategic Opportunities (in English)

Карен Казарян. Эволюция отношений Грузия-Россия (2003-2008): SWOT-анализ геополитических напряженностей, экономических давлений и стратегических возможностей (на английском)

Բագրատ Վարդանյան. Կենսաէթիկական ժամանակակից քաղաքագիտության համակարգում. քաղաքական պատասխանատվության ձևավորման կենսաէթիկական և բարոյական հրամայականները (հայերեն)99

Bagrat Vardanyan. Bioethics in the System of Modern Political Science: Bioethics and Moral Imperatives of Forming Political Responsibility (in Armenian)

Баграт Варданян. Биоэтика в системе современной политической науки: биоэтика и моральные императивы формирования политической ответственности (на армянском)

ԼԵԶՎԱԲԱՆՈՒԹՅՈՒՆ, LINGUISTICS, ЛИНГВИСТИКА

Ռենա Մովսեսյան. Ղարաբաղի բարբառի դարձվածների ուսուցումը (հայերեն)108

Rena Movsesyan. Teaching Phraseological Units of the Karabakh Dialect (in Armenian)

Рена Мовсесян. Обучение фразеологизмам Карабахского диалекта (на армянском)

Վարդուհի Բարսեղյան. Անանիա Սանահնեցու «Մեկնութիին Մատթեի Աւետարանի» երկի նորաբանությունները և դրանց իմաստաբանական առանձնահատկությունները (հայերեն)121

Varduhi Barseghyan. Neologisms in the «Commentary on the Gospel of Matthew» by Anania Sanahnetsi and their Semantic Feature (in Armenian)

Вардуи Барсегян. Неологизмы в «Комментарии к Евангелию от Матфея» Анании Санахнеци и их семантические особенности (на армянском)

Սպարտակ Մխիթարյան. Հայերենով գովազդների առանձնահատկությունները սոցիալական ցանցում (անգլերեն)131

Spartak Mkhitaryan. Features of Armenian-Language Advertising on Social Media (in English)

Спартак Мхитарян. Особенности армяноязычной рекламы в социальных сетях (на английском)

ԳՐԱԿԱՆԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, LITERATURE STUDY, ЛИТЕРАТУРОВЕДЕНИЕ

Հովհաննես Հովակիմյան. Վանո Սիրադեղյանի գրական մուտքն ու արձագանքները (հայերեն)143

Hovhannes Hovakimyan. Vano Siradeghyan's Literary Debut and Responses (in Armenian)

Ованнес Овакимян. Литературный дебют Вано Сирадегяна и отклики (на армянском)

ԱՐԿԵՍ, ИСКУССТВО, ART

Միսակ Հարթենյան. Սփյուռքահայ արվեստագետների օֆորտների ժանրաթեմատիկ առանձնահատկությունները 20-րդ դարի Եվրոպայի հասարակական-քաղաքական իրադարձությունների համատեքստում (հայերեն)156

Misak Hartenyan. Genre-Thematic Individuals of Etchings by Armenian Diaspora Artists in the Context of Socio-Political Events in Europe of the 20th Century (in Armenian)

Мисак Артенян. Жанрово-тематические особенности офортов армянских художников диаспоры в контексте общественно-политических событий в Европе XX века (на армянском)

ՀՈԳԵԲԱՆՈՒԹՅՈՒՆ, PSYCHOLOGY, ПСИХОЛОГИЯ

Անի Ավագյան, Աննա Առաքելյան. Տրավմատիկ հիշողությունների հոգեկան վերափոխումների առանձնահատկությունները կրկնվող տրավմաների դեպքում (հայերեն)171

Ani Avagyan, Anna Arakelyan. The Features of Psychic Transformations of Traumatic Memories in Case of Repetitive Traumas (in Armenian)

Ани Авагян, Анна Аракелян. Особенности психических трансформаций травматических воспоминаний в случае повторяющийся травм (на армянском)

ՏՆՏԵՍԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ECONOMICS, ЭКОНОМИКА

Աննա Հակոբջանյան, Նարինե Միրզոյան, Դավիթ Հայրապետյան. Բնիկ տեղահանվածների սոցիալ-տնտեսական խնդիրների կարգավորման միջազգային փորձը և դրա տեղայնացումը ՀՀ-ում (անգլերեն)178

Anna Hakobjanyan, Narine Mirzoyan, Davit Hayrapetyan. The International Experience in Addressing the Socio-Economic Issues of Forcibly Displaced Persons and its Localization in Armenia (in English)

Анна Акобджанян, Нарине Мирзоян, Давит Айрапетян. Международный опыт в решении социально-экономических проблем вынужденно перемещенных лиц и его локализация в Армении (на английском)

Շարեն Ներսիսյան. Ֆինանսական հոսքերի ձևավորման գործընթացը ՀՀ առևտրային կազմակերպություններում (հայերեն)188

Karen Nersisyan. Process of Formation of Financial Flows in Commercial Organizations of the RA (in Armenian)

Карен Нерсисян. Процесс формирования финансовых потоков в коммерческих организациях РА (на армянском)

Արմեն Մարտիրոսյան. Մշակույթը ՄԱԿ-ի կայուն զարգացման նպատակների հասանելիության առնչություններում (հայերեն)199

Armen Martirosyan. Culture in the Context of Achieving UN Sustainable Development Goals (in Armenian)

Армен Мартиросян. Культура в контексте достижения целей устойчивого развития ООН (на армянском)

Նարեկ Մելքումյան. Թվայնացման և թվային փոխակերպման ինստիտուցիոնալ և կազմակերպական հիմքերը ՀՀ պետական կառավարման համակարգում (հայերեն)217

Narek Melkumyan. Institutional and Organizational Foundations of Digitalization and Digital Transformation in the Public Administration System of the Republic of Armenia (in Armenian)

Нарек Мелкумян. Институциональные и организационные основы цифровизации и цифровой трансформации в системе государственного управления Республики Армения (на армянском)

Անուշ Պետրոսյան. ՀՀ կառավարության ծրագրերում հարկային քաղաքականության հիմնական առաջնահերթությունների վերլուծությունը (հայերեն)239

Anush Petrosyan. Analysis of the Key Priorities of Tax Policy in the Government Programs of the RA (in Armenian)

Ануш Петросян. Анализ основных приоритетов налоговой политики в программах правительства РА (на армянском)

«ԳԻՏԱԿԱՆ ԱՐՑԱԽ» պարբերականի հոդվածների ձևավորման պահանջները250

The requirements for the journal «SCIENTIFIC ARTSAKH»252

Требования к оформлению статей журнала «НАУЧНЫЙ АРЦАХ»254